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Towards TOWARDS STUDYING THE SOCIAL
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Bosporus in late antiquity

Anton Strokov

Abstract

The paper presents an attempt to identify social groups on the Taman peninsula in Late
Antiquity using cluster and correspondent analysis of burial assemblages. Twenty-seven
men's and 28 women's burials have been analyzed. The men's burials comprise five
clusters which can be divided into three social groups. In the women's burials the
distinctions are not so evident: there are several prestigious burials (similar to the men's)
in large vaults, whereas the other burials form an amorphous group which can be only
provisionally divided into sub-groups. On the basis of the strap fittings, fibulae and red
slip ware the burials can be dated to the 4th - first half of the 5th centuries AD.
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К ИЗУЧЕНИЮ СОЦИАЛЬНОЙ СТРУКТУРЫ
ПОЗДНЕАНТИЧНОГО АЗИАТСКОГО БОСПОРА

Строков Антон Александрович

Аннотация

Статья посвящена попытке выделения социальных групп Таманского п-ова в
позднеантичную эпоху с помощью методов кластерного и корреспондентного
анализов погребальных комплексов. Рассмотрены 27 мужских и 28 женских
захоронений. Среди мужской выборки выделяются пять кластеров, которые можно
объединить в три социальные группы. Группировка женских погребений не столь
очевидная: выделяются престижные захоронения (аналогично мужским
погребениям) в больших склепах; остальные образуют аморфную группу, лишь
предварительно дробящуюся на подгруппы. По деталям ременных гарнитур,
фибулам и краснолаковой посуде захоронения датируются IV - первой половиной
V в. н.э.
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